
МІНІСТЕРСТВО ОСВІТИ І НАУКИ УКРАЇНИ 

СУМСЬКИЙ ДЕРЖАВНИЙ УНІВЕРСИТЕТ 

 

ПРОТОКОЛ 

25 січня 2019 року      м. Суми       №5 

 

Конференції трудового колективу 

Сумського державного університету 

 

Присутні: 298 членів Конференції із 333 статутного складу Конференції 

Відсутні: 35 членів Конференції з поважних причин 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

1. Звіт ректора Васильєва А.В. «Підсумки роботи університету за 2018 рік та 

основні завдання на 2019 рік».  

2. Про виконання колективного договору за 2018 рік та затвердження 

колективного договору на 2019-2021 роки (інформація голови 

представницького органу профспілкових організацій університету 

Боровик В.О.). 

3. Про затвердження Положення про наукове товариство студентів 

(слухачів), аспірантів, докторантів і молодих вчених СумДУ (версія 02) 

(інформація проректора з наукової роботи Чорноуса А.М.).  

4. Про зміни в складі Вченої ради університету  

(інформація ректора Васильєва А.В.). 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

- за порядок денний – одноголосно; 

- за регламент роботи Конференції – одноголосно: 

o для звіту по 1-му питанню – до 50 хв.; 

o для інформації по 2-му питанню – до 20 хв.; 

o для інформації по 3-му питанню – до 5 хв.; 

o для інформації по 4-му питанню – до 5 хв.; 

o для виступів – до 5 хв. 

 

1. СЛУХАЛИ: Звіт ректора університету Васильєва А.В. «Підсумки роботи 

університету за 2018 рік та основні завдання на 2019 рік»  

  (звіт додається) 

 

ВИСТУПИЛИ:    Мозговий І.П. – завідувач  кафедри  філософії,   який   у   якості 

(копії аудіо та голови     Вільної     профспілки      «Справедливість»      СумДУ 

відео записів  зачитав     заяву   профспілки    щодо      звинувачень      ректора 

зберігаються) університету в приписуванні здобутків колективу та керівників 

підрозділів до свого узагальнювального звіту за 2018 рік; у 

занепаді духовної сфери студентства,  припиненні викладання 

певних курсів і введенні натомість них шкільного курсу; 

ігноруванні розпоряджень Міністерства освіти і науки України 

щодо навчального навантаження; у відстороненні Вільної 
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профспілки «Справедливість» від підготовки Колективного 

договору СумДУ; у використанні даних опитування студентів 

щодо їх оцінки викладачів як фактично юридичного документу 

при укладанні контракту з працівниками. Прокоментував лист 

Вільної профспілки «Справедливість» СумДУ від 10 січня 2019 

року за №025/2019 до Міністра освіти і науки України    

Гриневич Л.М., Голови комітету Верховної Ради України з 

питань науки і освіти Співаковського О.В., народних депутатів 

України. Запропонував роботу ректора по забезпеченню 

діяльності та розвитку університету у 2018 році визнати 

незадовільною.     

Опанасюк А.С. – завідувач кафедри електроніки і комп’ютерної 

техніки, який осудив виступ Мозгового І.П. та зазначив, що 

університет розвивається, колектив працює без позапланових 

зимових канікул, в університеті функціонує ефективна система 

стимулювання наукової та навчальної діяльності працівників. 

Зазначив, що за останні декілька років відвідав багато закладів 

вищої освіти України та має можливість порівнювати СумДУ з 

ними, і це порівняння на користь СумДУ. Запропонував роботу 

ректора по забезпеченню діяльності та розвитку університету у 

2018 році визнати задовільною.   

Ковальов І.О. – завідувач кафедри прикладної 

гідроаеромеханіки, почесний ректор СумДУ, який зазначив, що 

дуже обурився виступом Мозгового І.П., та відмітив, що 

адміністративно-управлінська робота в університеті завжди 

базувалася та базується на демократичних принципах, в 

університеті завжди була та існує атмосфера доброзичливості та 

взаємної поваги, що є основним надбанням нашого колективу, 

але виступ Мозгового І.П., який чує не вперше, є неприпустимо 

наклепницьким, що ображає увесь колектив університету. 

Нагадав Мозговому І.П. про один із принципів демократії, що 

«меншість підкорюється більшості» і запропонував позицію 

більшості розглянути на найближчому засіданні  Вченої ради 

університету з позиції «а доцільно терпіти Мозгового І.П. в 

університеті?». Відмітив покращення показників у всіх сферах 

діяльності університету, що є в першу чергу заслугою ректора 

університету Васильєва А.В., та запропонував роботу ректора 

по забезпеченню діяльності та розвитку університету у 2018 

році визнати задовільною.  

Ткаченко О.Г. – завідувач кафедри журналістики та філології, 

яка осудила виступ Мозгового І.П. і зазначила, що постійні 

наклепницькі та звинувачувальні дії Мозгового І.П. сильно 

напружують як колектив факультету іноземної філології та 

соціальних комунікацій так і університету в цілому, що вже 

заважає працювати. Звернулася до Мозгового І.П. з 

пропозицією переглянути свої погляди, та у разі не влаштування 
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політикою університету знайти собі інший заклад вищої 

освіти. Зазначила, що ректор університету користується 

повагою у тому числі і в інших закладах вищої освіти, так як 

сама була свідком даної поваги. Відмітила значний рух 

університету на шляху розвитку та запропонувала роботу 

ректора по забезпеченню діяльності та розвитку університету у 

2018 році визнати задовільною.   

Школьник І.О. – завідувач кафедри фінансів, банківської 

справи та страхування, яка осудила виступ Мозгового І.П., та 

звернула увагу колективу на якість складання освітніх програм 

та навчальних планів, запропонувавши переглянути статус 

«гаранта» освітньої програми, який повинен мати відповідні 

повноваження із зазначенням відповідних преференцій в 

«Інформаційній довідці щодо відповідності професійно-

кваліфікаційним вимогам, наукової та професійної активності 

претендента на заміщення посади професорсько-викладацького 

складу» та фінансовим стимулюванням. Запропонувала роботу 

ректора по забезпеченню діяльності та розвитку університету у 

2018 році визнати задовільною.   

        

ПОСТАНОВИЛИ:  

1. Звіт прийняти до відома 

(голосували: «за» - 295, «проти» - 1, «утримались» - 1). 

2. Роботу ректора по забезпеченню діяльності та розвитку 

університету у 2018 році визнати задовільною 

(голосували: «за» - 295, «проти» - 1, «утримались» - 1). 

3. Ректорату, керівникам структурних підрозділів забезпечити 

виконання планів розвитку університету у 2019 році 

(голосували: «за» - 295, «проти» - 1, «утримались» - 1). 

 

2. СЛУХАЛИ: Боровик В.О. – голову представницького органу профспілкових 

організацій університету, про виконання колективного договору 

за 2018 рік та затвердження колективного договору на 2019-

2021 роки. 

  (матеріали додаються). 

 

ПОСТАНОВИЛИ:  

1. Затвердити колективний договір на 2019-2021 роки. 

(голосували: «за» - 297, «проти» - немає, «утримались» - 

немає). 

 

3. СЛУХАЛИ: Чорноуса А.М.  – проректора з наукової роботи, про Положення 

про наукове товариство студентів (слухачів), аспірантів, 

докторантів і молодих вчених Сумського державного 

університету (версія 02). 

  (матеріали додаються) 



 4 

 

ПОСТАНОВИЛИ:   

1. Затвердити Положення про наукове товариство студентів 

(слухачів), аспірантів, докторантів і молодих вчених 

Сумського державного університету (версія 02). 

(голосували одноголосно). 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Васильєва А.В. – ректора університету про внесення змін до 

складу Вченої ради Сумського державного університету у 

частині виборних представників факультетів (інститутів). 

  (матеріали додаються) 

   

ПОСТАНОВИЛИ:  

1. Вивести зі складу Вченої ради університету виборних 

представників факультетів (інститутів): 

- Балацького Євгена Олеговича – професора кафедри 

фінансів, банківської справи та страхування. 

- Старинського Миколу Володимировича – професора 

кафедри міжнародного, європейського права та цивільно-

правових дисциплін. 

 (голосували одноголосно) 

2. Ввести до складу Вченої ради університету виборних 

представників факультетів (інститутів): 

- Костюченко Надію Миколаївну – доцента кафедри 

міжнародних економічних відносин. 

- Циганюка Дмитра Леонідовича – доцента кафедри 

фінансів, банківської справи та страхування. 

 (голосували одноголосно) 

 

 

Голова Конференції 

трудового колективу        І.Б. Карінцев 

 

 

Секретар          А.І. Рубан 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


